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Interpelacja w sprawie  bezpieczeństwa pieszych 

Problem zbyt  intensywnego używania smartfonów ma wiele negatywnych konsekwencji,

które  widoczne  są  w  różnych  sferach  życia.  Ludzie  często  przemieszczając  się  pieszo  po

chodnikach, idąc do pracy, szkoły są zapatrzeni w ekran telefonu i nie zwracają uwagi na to, co się

dzieje wokół nich. Szczególnie niebezpieczne jest to w okolicach przejść dla pieszych. 

Pomimo przepisów prawa ruchu drogowego, pieszy jako uprzywilejowany jego uczestnik,

na  przejściu  dla  pieszych  nie  zawsze  pozostaje  bez  winy  w  momencie  wypadku.  Wszyscy

uczestnICy  ruchu  drogowego  powinni  zachować  szczególną  ostrożność  –  ZARÓWNO

KIEROWCA JAK I PIESZY. Pieszy nie ma prawa wejść na drogę bez upewnienia się, że może to

zrobić bezpiecznie. Aby zwiększyć bezpieczeństwo przed bezmyślnym wchodzeniem na jezdnię

użytkowników  telefonów,  można  by  było  wyjść  naprzeciw   takim  zdarzeniom,  malując  na

chodnikach,  przed  przejściami  dla  pieszych   fluorescencyjną  lub  odblaskową  farbą,  znaki,

piktogramy  informujące o: potrzebie odłożenia telefonu, wyjęcia z uszu słuchawek, czy wzięcia

dziecka  za  rękę.  Oznakowanie  takie  byłoby  widoczne  dla  użytkownika  pochylonego  nad

telefonem. W niektórych miastach została uruchomiona aplikacja STOP FON, czy STOP SMART

jednak  to  wiąże  się  z  wysokimi  kosztami,  zainstalowaniem  odpowiedniej  aplikacji,  kampanią

informacyjną i korzystaniem z GPS-a

W związku z powyższym składam zapytanie: czy w naszym mieście można by zastosować

takie oznakowanie  na przejściach  dla pieszych? Z góry dziękuję za rozpatrzenie interpelacji. 

Z poważaniem

 Ewelina Kukla

W załączniku zdjęcia możliwych rozwiązań: 



1. Zdjęcie nr 1

2. Zdjęcie nr 2


